
 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava  

 
                     Č.j.: VSPJ/01861/2013 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 3/2013 ze dne 20. 5. 2013 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):          8  (viz prezenční listina) 
       za studentskou komoru (dále jen SK): 3 (viz prezenční listina) 
 
Omluveni:  stud. Pištělka, stud. Hladíková 
Hosté:  Rektor VŠPJ Ing. Jakub Novotný, Ph.D. 
 
Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné.  

 
Program:  
1. Výsledky doplňujících voleb do SK AS VŠPJ a představení nového senátora  
     J. Vodňanského 
2. Příprava voleb rektora VŠPJ  
3. Informace o jednání dne 15. 5. o reformě výuky sportovních aktivit na VŠPJ  
4. Námitka k půjčovnímu řádu knihovny VŠPJ  
5. Návrh úpravy vnitřního legislativního řádu AS VŠPJ   
6. Návrh  rezoluce AS VŠPJ proti rušení slev studentů za dopravu  

 
1. Úvodní slovo  

Předseda senátu dr. Šíp přivítal přítomné senátory, zároveň přivítal nového člena SK 
AS senátora J. Vodňanského, který se krátce představil.  
Schválení ověřovatelů zápisu: RNDr. J. Šíp, stud. J. Vodňanský, zapisovatel – M. 
Haimannová 
Hlasování: 
ANO = 10  NE = 0  ZDRŽEL SE = 1  SCHVÁLENO 
 

2. Výsledky doplňujících voleb do SK AS VŠPJ  
Předseda senátu dr. Šíp informoval přítomné o výsledcích voleb do SK AS VŠPJ. 
Poukázal na lepší účast ve volbách, čemuž přispělo lepší místo konání voleb a 
dvoudenní termín voleb. Zároveň vyjádřil poděkování předsedkyni volební komise H. 
Vojáčkové za velmi dobrou organizaci voleb.  
 

3. Příprava voleb rektora VŠPJ 
Předseda senátu dr. Šíp navrhl předběžný harmonogram voleb rektora. Proběhla 
diskuze nad vhodným termínem uskutečnění voleb.  
 

4. Informace o reformě výuky sportovních aktivit na VŠPJ 
Místopředseda senátu dr. Machovec sdělil, že na jednání vedení školy dne 15. 5. 
2013, kterého se účastnili vedoucí kateder a zástupci senátu, byly projednány 
navržené varianty systémového řešení sportů. V jednání zůstaly 2 varianty – sporty 
jako volitelné předměty za kredity a sporty jako dobrovolná činnost bez kreditů. Nyní 
probíhají jednání mezi katedrami. Na základě výsledků jednání, bude nutná úprava 



Studijního a zkušebního řádu, o jehož schválení budou senátoři požádáni v průběhu 
června.   
 
V průběhu jednání přišel senátor Fiala. 
 
Senátorka Lapešová vyjádřila, že SK AS se přiklání k variantě volitelných předmětů za 
kredity.  
 

5. Senátorka Ryšková poukázala na nový půjčovní řád knihovny, kde někteří akademičtí 
pracovníci mají problém s termínem odevzdání knih do knihovny v navrženém 
termínu. Požádala, zda by bylo možné zvážit prodloužení odevzdání knih do konce 
zkouškového období. Rektor školy se vyjádřil, že termíny vrácení knih byly navrženy 
tak, aby byly přínosné i pro studenty, kteří nemají možnost výpůjček dlouhodobě 
vypůjčených knih. Pokusí se situaci projednat s prorektorem pro tvůrčí činnost.  
 
V průběhu jednání přišel senátor Hanáček. 

 
6. Stížnost na P. Háze z centra knihovnických a edičních služeb – akademičtí pracovníci 

mají problémy s dodacími termíny, které jsou někdy velmi dlouhé – (vizitky, 
skenování, sborník). Bohužel po zadání práce není ani žádná zpětná vazba s uvedením 
možného dodacího termínu. 
 
 

7. Místopředsedkyně AS stud. Lapešová sdělila, že senátor Michal Pištělka z osobních 
rezignoval na funkci zástupce SK RVŠ. Novou kandidátkou byla navržena senátorka 
Hledíková. Proběhlo hlasování členy SK AS, zda souhlasí s návrhem. 
Hlasování: 
ANO = 3    NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 
 
Stanovisko AS k návrhu Ministerstva dopravy – zrušení povinnosti slev pro studenty a 
žáky na jízdném. Senátorka Lapešová přečetla rezoluci, jejíž znění bylo již předem 
zasláno senátorům. Proběhla diskuze, následně bylo hlasováno, zda AS VŠPJ podpoří 
navrženou rezoluci 
Hlasování: 
ANO = 7    NE = 3  ZDRŽEL SE = 3  SCHVÁLENO 
 
V průběhu jednání odešel senátor Esterle.  
 
Návrh rezoluce na nejmenování doc. Putny profesorem – s podpořením rezoluce se 
vyčká do příštího jednání senátu.  
 
V průběhu jednání odešla senátorka Fatrová.  
 

8. Návrh úpravy vnitřního legislativního řádu AS VŠPJ  
Senátorka Lapešová navrhla úpravy vnitřního legislativního řádu AS VŠPJ, které byly 
již předem zaslány senátorům. Bylo hlasováno, zda jednotlivé body budou zařazeny 
na další jednání: 
 
 



 
 

1. Právo VETA – (hlasování) je anulováno, použije-li studentská komora na daném 

zasedání senátu právo veta. K použití práva veta je třeba souhlasu všech přítomných 

členů studentské komory, kteří zároveň tvoří její nadpoloviční většinu.  (Převzato AS 

MFF UK) 

Hlasování: 

ANO = 1  NE = 9  ZDRŽEL SE = 1  NESCHVÁLENO 
 

2. Při hlasování musí být přítomna nadpoloviční většina všech senátorů obou komor 

akademického senátu VŠPJ.   

Hlasování: 

ANO = 1  NE = 8  ZDRŽEL SE = 2  NESCHVÁLENO 
 

3. Předseda akademického senátu nemusí být pedagog (vnitřní předpis) – jedná se pouze 

o zvykové právo – (na funkci předsedy může být navržen či kandidovat kterýkoliv 

člen AS. 

Hlasování: 

ANO = 6  NE = 2  ZDRŽEL SE = 3  SCHVÁLENO 
 

4. Každý člen akademické obce je povinen se dostavit na vyzvání k jednání senátu, jeho 

komise či komory. 

Hlasování: 

ANO = 1  NE = 7  ZDRŽEL SE = 3  NESCHVÁLENO 
 

5. Nahlížení do materiálů (AS 1. LFK UK) ST – čl. 10., odst. 6.: 

Členové akademického senátu mají právo nahlédnout do všech spisů vedených na 

fakultě, pokud zvláštní předpis nestanoví jinak a jsou povinni dodržovat všechna 

zákonná i jiná pravidla pro zacházení s těmito materiály. 

Hlasování: 
ANO = 1  NE = 6  ZDRŽEL SE = 4  NESCHVÁLENO 
 

6. Hlasování po jménech čl. 18., odst. 5.: 

Je-li hlasování o usnesení veřejné, může kterýkoliv člen senátu požadovat, aby bylo 

v zápisu uvedeno, jak hlasovat, případně jak jmenovitě hlasoval každý z přítomných 

členů senátu – (dohnání k zodpovědnosti, zmatečné hlasování) 

Hlasování: 
ANO = 1  NE = 7  ZDRŽEL SE = 3  NESCHVÁLENO 
 

7. V případě, že se senátor studentské komory akademického senátu 3* za sebou 

nedostaví na zasedání akademického senátu bez omluvy, jeho statut senátora 

automaticky zaniká. 

Hlasování: 

ANO = 11  NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 
 

8. Minimálně 3 povinné schůze akademického senátu VŠPJ za semestr. 

Hlasování: 



ANO = 0  NE = 9  ZDRŽEL SE = 2  NESCHVÁLENO 
 

9. Schůze akademického senátu VŠPJ plánovat na celý akademický rok dopředu – 

odsouhlasit na první schůzi AS VŠPJ letního semestru. Popřípadě druhá varianta 

Schůze akademického senátu VŠPJ  na každé schůzi oznámit a odsouhlasit termín 

následného konání další schůze. 

Hlasování: 

ANO = 1  NE = 9  ZDRŽEL SE = 1  NESCHVÁLENO 
 

10. Člen senátu by neměl být vedoucí katedry, návrh předsedy senátu 
 Hlasování: 

ANO = 11  NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 
 

 
    
Zapsala:  M. Haimannová   ………………..……………………………………..… 
Za správnost: RNDr. Jiří Šíp, Ph.D.  ………….……………………….……………….……. 
 stud. J. Vodňanský   .……………………………………………………….…   
Předseda AS: RNDr. Jiří Šíp, Ph.D.   ………………………….…………………………….… 


